
 

 

Αθήνα,  19 Οκτωβρίου 2020 

Ερώτηση  

Προς τους κ.κ. Υπουργούς  

- Πολιτισμού και Αθλητισμού 

- Ανάπτυξης και Επενδύσεων 

 

Θέμα : «Σε οικονομική απόγνωση ακόμα και οι μεγαλύτεροι πολιτιστικοί 

σύλλογοι του Νομού Σερρών»    

 

Στα πλαίσια αντιμετώπισης της πανδημίας και της προσπάθειας περιορισμού 

των εστιών μετάδοσης του COVID-19, οι πολιτιστικοί σύλλογοι του Νομού 

Σερρών, ανεξαρτήτως μεγέθους, έχουν βρεθεί σε τραγική οικονομική 

κατάσταση. Από τον Μάρτιο του 2020, πρακτικά έχουν σταματήσει ή έχουν 

ελαχιστοποιηθεί οι εισφορές των μελών που αποτελούν το κύριο έσοδο των 

πολιτιστικών συλλόγων του Νομού. Επίσης, η πολιτική απόφαση να 

ανασταλούν στο σύνολό τους όλες οι καλοκαιρινές πολιτιστικές εκδηλώσεις 

στέρησε από τους συλλόγους επιπλέον πολύτιμους πόρους, ενώ και η νέα 

χρονιά προμηνύεται ιδιαίτερα δύσκολη υπό τον φόβο νέων περιορισμών ή με 

τους ειδικούς όρους πραγματοποίησης εκδηλώσεων.  

Μεγάλος αριθμός μελών των πολιτιστικών συλλόγων έχουν αναστείλει την 

οικονομική συμμετοχή τους που κάλυπταν το μεγαλύτερο μέρος των εξόδων. 

Πρακτικά, ακόμα και οι μεγαλύτεροι σε αριθμό μελών σύλλογοι, αδυνατούν 

πλέον να καλύψουν τα πάγια έξοδα, όπως είναι τα ενοίκια των χώρων που 

χρησιμοποιούν. Σε αυτές τις συνθήκες οι Σύλλογοι, Αδελφότητα Μικρασιατών 

Νομού Σερρών «Ο Άγιος Πολύκαρπος», ο Σύλλογος Ποντίων Επταμύλων 

Σερρών «Οι Ακρίτες», ο Πανηπειρωτικός Σύλλογος Νομού Σερρών, Η Κρητική 

Αδελφότητα Νομού Σερρών «Το Αρκάδι», ο Πολιτιστικός Σύλλογος 

Μικρασιατών και Κατοίκων Αγ Ιωάννη Σερρών «Αλησμόνητες Πατρίδες», η 

Θρακική Εστία Νομού Σερρών, ο Σύλλογος Βλάχων Νομού Σερρών 
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«Γεωργάκης Ολύμπιος», ο Σύλλογος Εβριτών Νομού Σερρών, η Εύξεινος 

Λέσχη Ποντίων Νομού Σερρών, ο Σύλλογος Θεσσαλών και Φίλων ΠΕ Σερρών 

«Η Παναγία Ξένια», ο Σύλλογος Σαρακατσαναίων Νομού Σερρών 

«Κατσαντώνης», ο Λαογραφικός Όμιλος Βλάχων και Φίλων Λαϊλιάς και το 

Λύκειο των Ελληνίδων Σερρών, απευθύνουν έκκληση προς την Πολιτεία, την 

Περιφέρεια και τους Δήμους προκειμένου να ενισχυθούν οικονομικά και να μην 

οδηγηθούν στην παύση της λειτουργίας τους.  

Λαμβάνοντας υπόψη ότι στο Νομό Σερρών, σχεδόν το σύνολο των 

πολιτιστικών δρώμενων επαφίεται στους πολιτιστικούς συλλόγους και την 

εθελοντική τους προσφορά για τη διάσωση και διάδοση μιας σειράς εθίμων και 

διακριτών παραδόσεων, ενδεχόμενη αδυναμία τους να συνεχίσουν τη 

λειτουργία τους θα αποτελέσει μια σημαντική υποβάθμιση συνολικά του Νομού 

Σερρών, που ήδη ανήκει στους φτωχότερους Νομούς της χώρας. Η ενδεχόμενη 

απουσία δραστηριοτήτων από τους Συλλόγους στερεί από την περιοχή  την 

πραγματοποίηση δρώμενων που έλκουν επισκέπτες στα χωριά και τις πόλεις 

ενισχύοντας σημαντικά την τοπική οικονομία. Ακόμα όμως και οι μικρότεροι 

σύλλογοι έχουν έστω και λίγους εργαζομένους και η ενδεχόμενη παύση 

λειτουργίας τους θα στερήσει ακόμα περισσότερες θέσεις εργασίας σε ένα 

Νομό που η ανεργία έχει ξεπεράσει το 40% του ενεργού πληθυσμού με τις 

προοπτικές μάλιστα να προδιαγράφουν περαιτέρω επιδείνωση το επόμενο 

διάστημα. 

Τις τελευταίες εβδομάδες, ορισμένοι σύλλογοι έχουν ξεκινήσει να επιχειρούν 

την επαναλειτουργία τους, τα μέχρι σήμερα όμως δεδομένα χαρακτηρίζονται 

απογοητευτικά, είτε λόγω του υγειονομικού φόβου, είτε λόγω της οικονομικής 

ύφεσης που πλήττει με ιδιαίτερη ένταση το Νομό Σερρών, είτε λόγω της 

γενικευμένης ανησυχίας ότι θα επιβληθούν νέοι περιορισμοί.  

Σε σχετική της παρέμβαση πρόσφατα στη Βουλή (12.10.2020), η Υπουργός 

Πολιτισμού και Αθλητισμού, υποστήριξε ούτε λίγο ούτε πολύ, ότι οι πολιτιστικοί 

σύλλογοι και η οικονομική τους λειτουργία και ενίσχυση για την κάλυψη των 

λειτουργικών τους εξόδων σε αυτές τις πρωτόγνωρες συνθήκες, εκφεύγει των 

αρμοδιοτήτων της, καθώς οι μόνες παρεμβάσεις που επιτρέπονται στο 

Υπουργείο Πολιτισμού, αφορούν αποκλειστικά την οικονομική ενίσχυση για την 

πραγματοποίηση πολιτιστικών δρώμενων. Υποστήριξε μάλιστα ότι για το 

σκοπό αυτό το Υπουργείο έχει διαθέσει περισσότερα από 10 εκατομμύρια για 



τη χρηματοδότηση ανάλογων πολιτιστικών σκοπών. Το ερώτημα βέβαια που 

ανακύπτει, είναι όχι εάν επιτρέπεται σε όλους τους συλλόγους να καταθέσουν 

προτάσεις και αν εγκριθούν από το Υπουργείο Πολιτισμού να 

χρηματοδοτηθούν, αλλά πόσοι πραγματικά από τους χιλιάδες συλλόγους στην 

Ελλάδα έχουν τη δυνατότητα, οικονομική και τεχνική, να καταθέσουν πλήρεις 

φακέλους σε τέτοιου τύπου προσκλήσεις ενδιαφέροντος. Επιπρόσθετα, 

ερωτηματικά προκύπτουν για το εάν και κατά πόσο το Υπουργείο Πολιτισμού 

και Αθλητισμού, κρίνει σκόπιμη τη συνέχιση λειτουργίας των ανά την Ελλάδα 

πολιτιστικών συλλόγων και ποιες πρωτοβουλίες θα αναλάβει και σε οικονομικό 

επίπεδο προκειμένου να πραγματοποιηθεί δραστική μείωση των πολιτιστικών 

συλλόγων.  

Αντίστοιχα, δεδομένου ότι η Υπουργός Πολιτισμού και Αθλητισμού, 

αποποιήθηκε δημόσια στο Κοινοβούλιο πάσας ευθύνης για την κατάσταση 

στην οποία έχουν περιέλθει οι σύλλογοι χωρίς δική τους ευθύνη, επιρρίπτοντας 

τις όποιες ευθύνες υπάρχουν στην κυβερνητική πολιτική στο Υπουργείο 

Ανάπτυξης και Επενδύσεων, ερωτήματα προκύπτουν αναφορικά με το αν το 

Υπουργείο Ανάπτυξης έχει ενδιαφερθεί για το εν λόγω ζήτημα αλλά και αν το 

Υπουργείο Πολιτισμού ανέλαβε κάποια πρωτοβουλία προκειμένου να 

σχεδιαστεί ένα πλαίσιο παρεμβάσεων ικανών να βγάλουν από το οικονομικό 

αδιέξοδο τους πολιτιστικούς συλλόγους όλης της χώρας.       

 

ΕΠΕΙΔΗ οι πολιτιστικοί σύλλογοι του Νομού Σερρών αποτελούν ζωτικό μέρος 

της κοινωνικής και οικονομικής ζωής της περιοχής, 

ΕΠΕΙΔΗ το οικονομικό τέλμα στο οποίο έχουν περιέλθει οι πολιτιστικοί 

σύλλογοι του Νομού Σερρών ήδη από τον Μάρτιο του 2020 και είναι άγνωστο 

το χρονικό διάστημα που θα απαιτηθεί προκειμένου να επανέλθουν σε 

φυσιολογικούς ρυθμούς λειτουργίας και εσόδων, 

ΕΠΕΙΔΗ τα πάγια έξοδα, κυρίως τα ενοίκια, των συλλόγων δεν μπορούν να 

καλυφθούν λόγω των μηδενικών εσόδων του τελευταίου οκταμήνου   

ΕΠΕΙΔΗ είναι άγνωστο το πότε θα επιτραπούν και με τι όρους οι πολιτιστικές 

εκδηλώσεις 

ΕΠΕΙΔΗ η οικονομική επιβίωση των πολιτιστικών συλλόγων ιδίως στην 

ελληνική επαρχία δεν μπορεί να παραπέμπεται στις καλένδες στα πλαίσια μιας 

αέναης αναζήτησης ευθυνών και αρμοδίων 



 

Ερωτώνται οι κ.κ. Υπουργοί: 

1. Είναι στις προθέσεις της κυβέρνησης η άμεση οικονομική 

ενίσχυση των πολιτιστικών συλλόγων προκειμένου αυτοί να μπορούν να 

ανταποκριθούν τουλάχιστον στα πάγια και ανελαστικά τους έξοδα;  

2. Υπάρχει κάποιος σχεδιασμός για την επιβίωση των πολιτιστικών 

συλλόγων της χώρας για όσο διάστημα απαιτηθεί, δεδομένου ότι η 

υγειονομική κρίση αναμένεται να κρατήσει και τους επόμενους μήνες; 

3. Ποιες πρωτοβουλίες έχει αναλάβει το Υπουργείο Πολιτισμού και 

Αθλητισμού όλους αυτούς τους 8 μήνες για να στηριχθούν οι πολιτιστικοί 

σύλλογοι όλης της χώρας και τι αποτελέσματα είχαν;   

4. Υπάρχει μετά από 8 μήνες κάποιο ολοκληρωμένο σχέδιο στο 

Υπουργείο Ανάπτυξης και Επενδύσεων για τη διάσωση των 

πολιτιστικών συλλόγων όλης της Ελλάδας; Εάν ναι ποιο είναι αυτό; Εάν 

όχι για ποιους λόγους δεν έχει υπάρξει σχετικός προγραμματισμός; 

5. Πόσοι πολιτιστικοί σύλλογοι έχουν υποβάλλει προτάσεις 

χρηματοδότησης στα πλαίσια των προκηρύξεων του Υπουργείου 

Πολιτισμού, πόσες από αυτές έχουν ή πρόκειται να χρηματοδοτηθούν; 

6. Πόσοι είναι συνολικά οι σύλλογοι που έχουν υποβάλλει προτάσεις 

και πόσοι από αυτούς θα χρηματοδοτηθούν. Ποια είναι η έδρα 

δραστηριοτήτων τους και ποια είναι τα αντικείμενα και οι δράσεις που 

χρηματοδοτήθηκαν ή πρόκειται να χρηματοδοτηθούν; 

7. Με ποια κριτήρια επιλέγονται οι προτάσεις που χρηματοδοτούνται 

και με ποια διαδικασία; 

8. Τα περισσότερα από 10 εκατομμύρια ευρώ επιχορηγήσεων που 

επικαλέστηκε η κυρία Υπουργός, αφορούν προσκλήσεις που 

σχεδιάστηκαν και δημοσιεύθηκαν για την αντιμετώπιση των συνεπειών 

της πανδημίας στον πολιτισμό, ή αποτελούν την υλοποίηση των 

προγραμμάτων του Υπουργείου Πολιτισμού ανεξάρτητα από την 

πανδημία και απλώς συνέπεσε ο χρόνος δημοσίευσης με την οικονομική 

ύφεση που απειλεί τη βιωσιμότητα των πολιτιστικών συλλόγων όλης της 

χώρας; 

 

 



Οι ερωτώντες Βουλευτές  

Αβραμάκης Ελευθέριος 

Αυλωνίτης Αλέξανδρος – Χρήστος 

Βαρδάκης Σωκράτης 

Μεϊκόπουλος Αλέξανδρος 

Παππάς Νίκος 

Σαρακιώτης Γιάννης 

Σκουρολιάκος Πάνος 

Σπίρτζης Χρήστος 

Τελιγιορίδου Ολυμπία 

Τριανταφυλλίδης Αλέξανδρος 

Φάμελλος Σωκράτης 

Χατζηγιαννάκης Μίλτος 

Χρηστίδου Ραλλία 

 




